

告誡善用手提電話，勿墮犯法陷阱

敬啟者：

隨著科技發展及進步，手提電話及手機應用程式(App)已成為日常用品，許多人應用這些程式只見其利，少有談及其弊；有見及此，茲將一般使用手提電話的實況列舉數點如下，籲請 貴家長正視，並留意子女及家中各人使用手提電話的情況，不時提醒他們善用手提電話。若 貴家長發現子女濫用手提電話，甚或在使用手提電話群組受陌生人唆使違紀違法，可尋求本校訓輔組老師或駐校社工的幫助或報警處理。

	情況	潛在危機
1.	開設交友群組或受邀加入交友群組，與陌生人交往，接收或散發不良意識。	影響心智的發展或受陌生人誘使犯罪
2.	在電話或任何社交群組裏進行買賣交易	增加個人資料外洩的風險，易墮騙案陷阱，或交易未能兌現而招致損失。
3.	交友閒聊，受朋輩影響，跟隨時下年輕人喜以粗言穢語的方式交談。	形成粗鄙的惡習
4.	接收及廣傳不雅的图片或圖像轉發給他人	誤墮入觸犯性罪行的陷阱
5.	在群組裏受朋友唆使，對同學或陌生人作出威嚇或攻擊。	觸犯欺凌罪行
6.	接收同學或陌生人傳來疑幻疑真的訊息	上學沒法專注，終日誠惶誠恐，影響精神健康。

本校將加強提醒本校學生善用手提電話及手機應用程式(App)，祈各位家長亦能與本校合作，共同培育學生健康成長。請家長於5月6日(星期四)或以前簽覆電子回條。如有任何查詢，請致電 2476 2414 與班主任或何詠深副校長聯絡。

此致

貴家長



校長劉強謹啟

二零二一年五月三日

(此通告不設回條部分)

Kam Tin Mung Yeung Public School

Notice (No : E085/2020)

03.05.2021

Advise to use mobile phones well and not to fall into the trap of breaking the law

Dear Parents/Guardians,

With the development and advancement of technology, mobile phones and mobile phone applications (Apps) have become daily necessities. Many people only recognize the advantages of using these apps, but neglect their disadvantages. In view of this, the general situation of using mobile phones and some points are listed as follows. Our school urges parents to pay attention to the use of mobile phones by their children and everyone in the family, and remind them to make good use of mobile phones from time to time. If parents find that their children abuse their mobile phones, or are instigated by strangers in the mobile phone group to violate disciplines and laws, they can seek help from the teachers in Guidance and Discipline Group or our school social workers, or report to the police.

	Situation	Hidden crisis
1.	Set up a friend group or be invited to join a friend group, interact with strangers, receive or radiate bad consciousness.	Mental development will be adversely affected or be induced by strangers to commit crimes.
2.	Buy and sell transactions on the phone or in any social group.	Increase the risk of personal information leakage, fall into the trap of scams, or fail to cash in transactions and incur losses.
3.	Making friends and chatting, influenced by peers, follow the young people who like to talk in foul language.	Form a vulgar habit.
4.	Receive and disseminate indecent pictures or images to others.	Fall into the trap of committing a sexual offence by mistake.
5.	Be instigated by friends in a group to intimidate or attack classmates or strangers.	Commit bullying.
6.	Receive suspicious messages from classmates or strangers.	Children can't concentrate in school, and they are worried and fearful all day long, which affects their mental health.

Our school will step up to remind our students to make good use of mobile phones and mobile applications (Apps). Parents are requested to cooperate with us to cultivate the healthy growth of students. Please sign the electronic reply slip on or before 6th May 2021 (Thursday). If you have any enquiries, please do not hesitate to contact the class teachers or our Vice Principal, Ms. Ho Wing Sum at 2476 2414.

Yours sincerely,



Mr. Lau Keung
Principal

(This E-notice does not have a reply slip part)